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熱帶氣旋及持續大雨的應急安排 

 

熱帶氣旋一般發展和變化需時，影響較為持久；當教育局因熱帶氣旋影響本港而宣布學

校停課，學校應作出安全及恰當的安排，在適當時候讓學生回家。至於因持續大雨所造成的

惡劣情況，來去都可能十分迅速；因此，在上課期間，即使天文台發出紅色或黑色暴雨警告

信號，學校亦應繼續照常上課，不應立即安排學生回家。 

 

 

1. 熱帶氣旋 
 

天文台發出 

熱帶氣旋警告信號 
應採取的行動 

一號或三號  除非另行通知，否則學校應照常上課。 

八號預警/八號或以上  所有學校停課 

以三號取代八號或以上 
 除非已公佈學校全日停課，否則假如在 5:30am前發出，學校應恢復

上課。 

以一號取代三號 或 

取消所有警告信號 
 除非已公佈全日停課，否則學校應恢復上課。 

 

2. 持續大雨 

當天文台發出黃色暴雨警告信號，除非另行通知，否則學校照常上課。 
 

紅色或黑色 

暴雨警告信號 
應採取的行動 

5:30am – 6:00am前 

發出 

 學校全日停課 

 未離家上學的學生應留在家中 

 學校實施應急措施並安排人手照顧可能返抵學校的學生 

 在安全情況下讓學生回家 

6:00am – 8:00am前 

發出 

 學生無需上課 

 未離家上學的學生應留在家中 

 學校保持校舍開放，照顧已返抵學校的學生。 

 如學生在上學途中獲悉停課，宜觀察雨勢、道路、斜坡及交通情況，

以決定是否繼續前往學校。 

 已返抵學校的學生應留在校內，直至安全才回家。 

 家長無需急於到校接學生回家。 

8:00am 或以後發出  學校繼續上課，直至正常放學時間為止；並在安全情況下，方可讓學

生回家。  

 



3. 應急安排 
 

情況 應急安排 

教育局在8am前公布 

全日停課 

 若當日為統測或考試，則該日的測考科目將另行安排日期補考，其餘

科目將按原定日期進行。 

消息公布途徑：學校網頁、eClass家長及學生訊息、各班WhatsApp群

組。 

 學校開放校舍，安排人手照顧可能返抵學校的學生，直至作出安全及

恰當的安排，在適當時候讓學生回家。 

8am或以後天文台發出 

紅/黑雨信號 

 若為常規上學日，繼續上課，直至正常放學時間。 

 若在舉行統測或考試期間， 

(i) 已開始的測考將繼續進行； 

仍未開始的測考，學校會因應情況決定繼續進行或改期。 

消息公布：學校網頁、eClass家長短訊、班主任當面通知全班

或在班WhatsApp群組通知學生。 

(ii) 學生如因天氣、道路、斜坡或交通情況惡劣遲到或缺席，學生

須於下一上課天呈交家長信說明原因。在合理的特殊情況下，

學生不會受到處分。 

測驗不設補測，分數按考試分數作評估； 

若缺席考試，學校將視乎個別情況，為有關學生盡量安排補考

或作分數評估，有關學生需呈交家長信申請補考。 

 在安全情況下，安排學生回家。 

上課時間內教育局公布

學校停課 

 學校實施應急措施，確保學生留在學校，直至作出安全及恰當的安排，

在適當時候讓學生回家。 

 若正在舉行統測或考試，學校將按屆時情況，考慮是否以上述(i)的安

排行事。 

 消息公布：學校網頁、eClass家長及學生訊息、班主任當面通知全班或

在班WhatsApp群組通知學生。 

 

4. 密切留意天氣消息 

電台、電視台、手機應用程式「香港政府通知你」、政府新聞公報網頁、天文台雨量分布資料 

或  學校天氣資訊網頁(各區詳盡天氣資料) 

 

5. 香港中學文憑考試(DSE)期間遇惡劣天氣的處理方法（2024/25年度考試通告第 6號） 

如考試前已發出熱帶氣旋警告信號或暴雨警告： 

a. 3號信號或黃色暴雨警告 

所有公開考試將照常舉行。 

b. 紅色暴雨警告 

公開考試一般會照常舉行，考評局不會另作公布。所有試場(所括一般試場及特別試場)將順

延 15分鐘開考筆試(英國語文科聆聽部分除外)。如有其他情況，考評局於早上 7時至 8時公

布。 

c. 8號或以上信號／黑色暴雨警告 

所有公開考試將會延期舉行。一般而言，考評局將於原定開考時間前約 2小時宣布延期考試，

有關人士應留意考評局經電台、電視台及考評局網頁所作的宣布。 

 

https://www.info.gov.hk/gia/general/ctoday.htm
https://www.hko.gov.hk/tc/wxinfo/rainfall/item_list.htm
https://www.hko.gov.hk/tc/school/school.htm


6. 家長角色、學生遲到或缺課 

家長可因應天氣惡劣情況自行決定應否讓子弟上學。假如區內天氣、道路、斜坡或交通情況惡劣

或仍未完全恢復正常，為保障子弟安全，便應讓子弟留在家中。對於受惡劣天氣或水浸影響而遲

到或由家長決定於當日缺課的學生，學校會酌情處理，有關學生不會因而受到處分。家長可教導

子弟處理暴雨帶來的不便，例如在上學時攜帶後備衣物或鞋襪等。 

天氣瞬息萬變，學生及家長應在出門前及上學途中密切留意香港天文台發出的最新天氣情況及教

育局是否已宣布停課，保障安全。 

 

詳情請閱覽教育局網頁《家長電子專遞》： 

「惡劣天氣下，家長應否讓子女上學？」家長電子專遞 - 2025年 4月 11日 - 教育局 

「學生及家長應留意天氣變化」  家長電子專遞 - 2024年 5月 31日 - 教育局   

 

7. 午膳安排(冬令時間中一中二適用) 

學校會因應當天的天氣情況，召開特別會議，與飯商磋商適當的安排，並盡快通知家長及學生。 

 

8. 在特殊情況下，教育局可宣布某個或多個地區的學校停課。遇有這種情況，在該等地區就讀或居

住的學生，均無需回校上課。本校屬於灣仔區，家長和學生應知悉所居住地區的名稱。 

 

 

 校長 黃嘉明謹啟 

 

2025年 8月 21日 

------------------------------------------------------------------------- 

家 長 回 條 

 

學生姓名：_______________________________  班別：____________  學號：___________ 

 

本人已收到  貴校“熱帶氣旋及持續大雨的應急安排”通告 [編號 (Sch 25-26/02)]，

經已閱覽及知悉有關安排。  

 

小兒居住地區的名稱是 :(請✓選其中一項 ) 

香港島 

□ 中西區   □ 灣仔區   □ 東區   □ 南區 

九龍 

□ 油尖旺區   □ 深水埗區   □ 九龍城區  □ 黃大仙區 

□ 觀塘區 

新界 

□ 離島區   □ 葵青區   □ 荃灣區  □ 屯門區 

□ 元朗區   □ 北區    □ 大埔區  □ 沙田區 

□ 西貢區 

 

家長或監護人簽名 

 

日期：______________________ ________________ 

備註 :請於 8月 25日 (星期一 )或之前簽覆電子回條。  

https://www.edb.gov.hk/tc/student-parents/parents-related/ebulletin-for-parents/2024-2025/20250411.html
https://www.edb.gov.hk/tc/student-parents/parents-related/ebulletin-for-parents/2023-2024/20240531.html
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Emergency Arrangements for  

Tropical Cyclones and Heavy Persistent Rain 

 

 

The development and changes of tropical cyclones generally take time and have a prolonged impact. 

Upon the EDB’s announcement of class suspension in case of tropical cyclones, the school should make 

safe and proper arrangements for students to return home at an appropriate time. For heavy persistent 

rain, however, adverse situation could develop quickly and dissipate quickly. The school should 

therefore continue lessons as usual when Red/Black Rainstorm Warning Signal is issued during lesson 

time and should not arrange students to return home immediately. 

 

 

1. Tropical cyclones 

 

The Tropical Cyclone 

Warning Signal Issued 

by the Observatory 

Actions to be taken  

No.1 or 3.  Classes continue as usual unless otherwise notified. 

No.8 or above  All schools are suspended. 

No.3 replaces No.8 or 

above 

 Unless a full-day suspension of classes has been announced, schools 

should resume classes if the announcement is made before 5:30 am. 

No.1 replaces No.3 or 

all the warning signals 

are cancelled 

 Unless a full-day suspension of classes has been announced, schools 

should resume classes. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



2. Heavy Persistent Rain  

 

Schools should continue classes as usual when the Hong Kong Observatory issues an Amber 

rainstorm warning signal, unless otherwise notified. 

Red or Black 

rainstorm warning 

signal 

Actions to be taken 

Issued between 5:30a.m. 

to 6:00 a.m. 

 Schools are suspended for the whole day. 

 Students who have not left home for school should stay at home. 

 Schools should implement emergency measures and arrange staff to take care 

of students who may return to school. 

 Allow students to go home under safe conditions. 

 

Issued between 6:00a.m. 

to 8:00 a.m. 

 Students don’t need to attend classes. 

 Students who have not left home for school should stay at home. 

 Schools are required to keep their premises open and implement contingency 

measures to look after students who have arrived at school.  

 If students learn about the class suspension announcement on their way to 

school, they should decide whether to proceed with their journey to school 

taking into consideration the rain, road, slope or traffic conditions.  

 Students who have already arrived at school should remain in school until it 

is safe for them to return home.  

 Parents do not need to pick up their children from school immediately.  

Issued at 8:00 a.m. or 

later 

 Schools should continue classes until the end of normal school hours and 

ought to ensure that conditions are safe before allowing students to return 

home.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



3. Emergency arrangements 

 

Situation Emergency arrangements 

The Education Bureau 

announces a full-day 

class suspension before 

8am. 

 If the day is scheduled for an examination or test, the subjects for that day 

will be rescheduled. The remaining subjects will proceed as scheduled. 

 The platform to announce the information: school website, eClass messages 

for parents and students, and WhatsApp group of each class. 

 Schools should stay open and arrange staff to take care of students who may 

return to school. Schools should also implement the contingency measures to 

ensure that students are kept in school until safe and proper arrangements have 

been made for them to return home at an appropriate time.  

The Hong Kong 

Observatory issues the 

red or black rainstorm 

signal at 8:00 a.m. or 

later. 

 If it is a regular school day, class will continue until the regular dismissal 

time. 

 During tests or examinations, 

(i) Ongoing tests or examinations will continue as scheduled. 

For the tests or examinations that have not yet started, the school will 

decide whether to proceed or reschedule based on the situation. 

Information will be announced through the school website, eClass 

messages to parents and students, in-person notification by class teacher 

or WhatsApp group of each class. 

(ii) If students are late or absent due to inclement weather, road conditions, 

slopes or transportation issues, they are required to submit a parent 

letter the next school day to explain the reasons. In reasonably 

exceptional circumstances, students will not be penalized. 

No makeup tests will be provided. The scores will be evaluated based 

on the examination.  

If a student is absent from the examination, the school will assess the 

situation on an individual basis and arrange makeup exams or score 

evaluations whenever possible. Students requesting makeup exams 

need to submit a parent letter. 

 Students are allowed to go home only under safe conditions. 

The Education Bureau 

announces that schools 

must suspend classes 

during school hours. 

 The school will implement the contingency measures to ensure that students 

remain in school until safe and proper arrangements have been made for them 

to return home at an appropriate time.  

 If a test or examination is underway, the school will consider whether to follow 

the arrangements outlined in (i) above based on the prevailing circumstances. 

 Information will be announced through the school website, eClass messages to 

parents and students, in-person notification by class teacher or WhatsApp group 

of each class. 

 

  



4. Platform to inform weather updates 

Radio, television station, mobile application “Gov HK Notifications”, government press releases webpage, 

rainfall distribution data from the Hong Kong Observatory or the school weather information webpage 

(provide detailed weather information for each district) 

 

5. The Hong Kong Diploma of Secondary Education Examination (HKDSE) arrangement during 

adverse weather (Examination Circular No. 6, 2024/25) 

 

If a tropical cyclone warning signal or rainstorm warning is issued before the examination: 

a. Tropical cyclone warning signal No. 3 or Amber rainstorm warning signal : 

All public examinations will proceed as scheduled. 

 

b. Red rainstorm warning signal 

Public examinations will generally proceed as scheduled, and the Hong Kong Examinations and 

Assessment Authority (HKEAA) will not make any further announcements. All examination centers 

(including general and special centers) will postpone the start of written examinations by 15 minutes 

(except for the English Language listening component). In other circumstances, the HKEAA will 

make an announcement between 7:00 AM and 8:00 AM. 

 

c. Tropical cyclone warning signal No.8 or above and Black rainstorm warning signal 

All public examinations will be postponed. Generally, the HKEAA will announce the postponement 

of the examinations approximately 2 hours before the originally scheduled start time. Relevant 

individuals should pay attention to the announcements made by the HKEAA through radio, television 

and the HKEAA website.  

 

6.  Parental role, student lateness or absence 

Parents could exercise their discretion in deciding whether or not to send their children to school having 

regard to inclement weather conditions. In the event of adverse local weather, road, slope or traffic 

conditions or they have not fully returned to normal, parents should keep their children at home for the 

sake of safety. Allowance will be given to the affected students for lateness or absence from school at 

parents’ discretion on the day with inclement weather or flooding and such students will not be penalised 

for that reason. Parents can teach their children how to cope with the inconvenience caused by heavy rain, 

for example, reminding them to bring spare clothes or an extra pair of socks and shoes to school. 

 

Weather conditions can change rapidly, so it is important for students and parents to pay close attention to 

the latest weather conditions provided by the HKO and check if the EDB has announced class suspension 

before leaving for school and during their journey to ensure safety. 

 

For details, please refer to the EDB webpage on e-Bulletin for Parents: 

“Should parents let their children go to school under inclement weather conditions?” 

e-Bulletin for Parents - 11 April 2025 - Education Bureau 

 

“Students and parents should pay attention to the change in weather” 

e-Bulletin for Parents - 31 May 2024 - Education Bureau 

https://www.edb.gov.hk/en/student-parents/parents-related/ebulletin-for-parents/2024-2025/20250411.html
https://www.edb.gov.hk/en/student-parents/parents-related/ebulletin-for-parents/2023-2024/20240531.html


 

7. Lunch arrangement (applicable for F.1 and F2 students during the winter timetable) 

The school will convene a special meeting based on the weather conditions of the day to discuss appropriate 

arrangement with the lunch suppliers and will promptly notify parents and students. 

 

8. In special circumstances, the Education Bureau may announce the suspension of classes in one or multiple 

districts. In such cases, students who are residing or studying in those areas are not required to attend 

school. Our school is located at the Wai Chai District. Parents and students should be aware of the district 

name where their residence is located. 

 

 

 Yours faithfully, 

Ms. Wong Ka Ming 

   Principal    

 

------------------------------------------------------------------------- 

 

Reply Slip 

 

 

Name：____________________________  Class：____________  Class number：___________ 

 

 

I have read and acknowledge the arrangement of “Emergency Arrangements for Tropical Cyclones and 

Heavy Persistent Rain” (Sch 25-26/02)  

 

The district name of my son’s residence is : (please tick one of the following options) 

 

Hong Kong Island 

□ Central and Western  □ Wan Chai   □ Eastern   □ Southern 

 

Kowloon 

□ Yau Tsim Mong  □ Sham Shui Po  □ Kowloon City   □ Wong Tai Sin  

□ Kwun Tong   

 

New Territories 

□ Islands    □ Kwai Tsing  □ Tsuen Wan  □ Tuen Mun  

□ Yuen Long   □ North    □ Tai Po   □ Sha Tin 

□ Sai Kung 

 

 

 

Parent’s or Guardian’s Signature 

 

 

Date：______________________ ________________ 

 

Please sign the eNotice on or before 25/8/2025 


